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Харчаванне

Пятро макаль

памяць

На сегодняшний день список 
героев, совершивших подвиг 
самопожертвования, насчитывает 
более 430 имен. Красив и ярок их 
героизм. В этом списке и Алексей 
Ващенко, который родился в деревне 
Оското Городокского района.

Согласно архивным данным, из 
общего числа известных нам воинов, 
закрывших своим телом вражескую 
амбразуру, 260 человек были русскими, 
57 — украинцами, 18 — белорусами, 
11 — татарами, 8 — грузинами, 
7 — казахами, 6 — евреями, 5 — 
азербайджанцами, 5 — армянами, 4 — 
узбеками, 4 — чувашами, киргизы — 
2, марийцы — 2, эстонцы — 2, осетины 
— 2, а также словак, болгарин, абхазец, 
ногаец, башкир, бурят, аварец. Нет 
данных о национальности на четверых 
человек.

В числе наших земляков подвиг 
Александра Матросова повторили В. 
Ермак — под Ленинградом, А. Ващенко 
— под Сталинградом, П. Куприянов 
— в Латвии, М. Белуш и В. Мурашко 
совершили его, будучи партизанами.

Алексей Егорович Ващенко, другой 
наш земляк, родился 29 октября 1921 
года в деревне Оското Селищской 

волости Городокского уезда Витебской 
губернии (ныне Долгопольский 
сельсовет Городокского района 
Витебской области), в крестьянской 
семье. Отец Алексея Егор Тимофеевич 
Ващенко во время Первой мировой 
войны был трижды ранен и освобождён 
от обязанностей военной службы. 
Несмотря на это в годы Гражданской 
войны вступил в ЧОН Витебской 
губернии, а впоследствии служил 
в 10-й дивизии войск внутренней 
охраны ВЧК под командованием А.В. 
Павлова. Во время ликвидации банд 
С.Н. Булак-Балаховича был ранен 
в четвертый раз. Был награжден 
орденом Красного Знамени и именным 
оружием (шашкой). Во время Великой 
Отечественной войны воевал в рядах 
белорусских партизан, был пленён, а 
после казнён.

Его сын Алексей в 1940 году был 
призван на службу во внутренние 
войска НКВД СССР и с 16 августа 1942 
года в составе 272-го стрелкового 
полка внутренних войск принимал 
участие в Сталинградской битве.

3 сентября 1942 года его полк 
держал оборону на рубеже Опытная 
станция — высота 146,1 — высота 53,3 

— высота 147,5. Чекисты оказались на 
острие атаки 71-й пехотной дивизии 
вермахта. Они перекрыли удобный 
проход к реке Пионерка, которая 
являлась лучшим и кратчайшим путём 
в центральную часть Сталинграда и 
к сталинградским переправам через 
Волгу. Вот как оценивал этот участок 
фронта командир 10-й стрелковой 
дивизии НКВД генерал-майор А. А. 
Сараев: «Особенно опасным было 
для нас направление вдоль долины 
реки Царицы. В случае своего успеха 
на этом направлении немцы могли бы 
выйти по лощине в центр Сталинграда, 
что поставило бы гарнизон города 
и 62-ю армию в критическое 
положение». 4 сентября ситуация 
обострилась до такой степени, что 
немецкие автоматчики прорвались 
на командный пункт полка. Штабные 
работники под командованием 
батальонного комиссара Ивана 
Мефодьевича Щербины смогли 
отбросить наступающих и выровнять 
положение.

5 сентября основной удар пришёлся 
по 1-му стрелковому батальону, 
удерживавшему высоту 146,1. В 
первой половине дня противник 
занял высоту. Совместной атакой 
1-го и 2-го стрелковых батальонов 
ситуация была восстановлена. 

Положение было столь серьёзным, 
что одну из контратак лично возглавил 
командир полка майор Г.П. Савчук. 
Потери в личном составе полка были 
тяжёлыми: 88 человек убиты (из них 19 
офицеров и 14 младших командиров), 
180 пропали без вести (включая 10 
офицеров и 20 младших командиров), 
192 человека ранены (в том числе 19 
офицеров и 38 младших командиров). 
Со своей стороны чекисты заявили об 
уничтожении 700 человек и 17 танков 
противника.

Именно в этом бою красноармеец 
Алексей Егорович Ващенко закрыл 
своим телом пулемётную точку. Рота 
автоматчиков, в которой служил 
Алексей, выдвинулась во фланг и 
контратаковала противника, но была 
вынуждена залечь под пулемётным 
огнём. Ващенко сумел подобраться 
к пулемётному гнезду, но попытка 
уничтожить пулемёт гранатой не 
удалась, а сам он был тяжело ранен 
очередью из пулемёта. Тогда Алексей 
бросился на пулемёт и закрыл его 
своим телом. Военфельдшер полка 
Е.Г. Коленская так описала подвиг 
красноармейца: «На моих глазах был 
ранен А. Ващенко, а затем с большим 
усилием поднялся и закрыл своим 
телом амбразуру дота. Этот боец 

Наш земляк Алексей Ващенко проявил героизм, закрыв своим 
телом вражескую амбразуру в Сталинграде.

Закрыл телом амбраЗуру

Гарадоцкае райспажыў-
таварыства, знаходзячыся ў 
перадбакротным становішчы, 
адны свае аб’екты 
грамадскага харчавання 
зачыніла, а другія перадала 
на баланс Лепельскага 
райспажыўтаварыства.

Засталіся ў мінулым тыя часы, 
калі пасажыры аўтобусных 
ліній у Гарадку на аўтастанцыі 
маглі наведаць буфет і 
падсілкавацца перад дарогай 
пры наведванні райцэнтра. 
Рэканструкцыя аўтастанцыі 
ў Гарадку на «сучасны» 
манер, якая прайшла ў 2014 
годзе, пакінула аўтастанцыю 
без гарачага харчавання. 
Бо сучасныя архітэктары 
не планавалі стварэнне на 
аўтастанцыі звычайнага 
буфета.

Адсутнасць сучаснага 
буфета на аўтастанцыі ў 
нечым кампенсавалася 
кропкамі грамадскага 
харчавання Гарадоцкага 
р а й с п а ж ы ў т а в а р ы с т в а 
на рынку і ў кулінарыі на 
цэнтральнай плошчы. У 
гэтых кропках гандляры, 

пасажыры, наведвальнікі 
маглі паспытаць чая, кавы, 
кандыдатрскіх вырабаў, 
бутэрбродаў і г.д.. Таксама 
меў сваіх наведвальнікаў 
і рэстаран «Вясёлка», які 
ў апошнія гады перад 
«дажынкамі» не раз 
рамантаваўся.

Але ўсё змянілася з канца 
сакавіка, калі Гарадоцкі 
райспажыўсаюз канчаткова 
наблізіўся да мяжы бакроцтва. 
Гаротнае фінансавае 
становішча з вялікімі 
даўгамі пры неэфектыўнай 
дзейнасці ў мінулыя пяцігодкі 
прымусіла яго кіраўніцтва 
перадаць частку сваіх 
гандлёвых плошчаў на баланс 
Лепельскага РАЙСТ, у тым 
ліку і аб’екты грамадскага 
харчавання — кафэ 
«Экспрэсія», «Гаражанка». 
Адначасова з гэтым 
Гарадоцкае спажывецкае 
таварыства закрыла свае 
аб’екты грамадскага 
харчавання на рынку і 
кулінарыю з рэстаранам на 
плошчы.

Наколькі доўга яшчэ 

працягнецца стагнацыя 
Гарадоцкага таварыства і 
ці з’явіцца новы гаспадар 
у зачыненых аб’ектах 
харчавання, за якімі вялікія 
даўгі, то на гэтыя пытанні 
мясцовыя ўлады грамадзянаў 
не інфармуюць. Ды і гандляры, 
якія пазбавіліся гарачага 
харчавання на рынку, такіх 
пытанняў перад ўладальнікамі 
рынку, на колькі вядома, яшчэ 
не ставяць. Між тым дзеючае 
беларускае заканадаўства 
аб рынках прыдугледжвае 
дзейнасць на іх тэрыторыі 
аб’екта харчавання. Але 
ці будзе «паміраючае» 
райтаварыства выконваць 
заканадаўства пакуль не 
вядома.

І застаецца наведвальнікам 
Гарадка толькі ісці 
за паўкіламетра ў 
кафэ «Экспрэсія», каб 
падсілкавацца перад 
дарогай або абмежавацца 
прадуктовымі крамамі 
райцэнтра.

леанід гаравы
Ад рэдакцыі. Пасля нашай 

публікацыі на сайце ў 
кулінарыі адкрылася міні-
кафэ “Вясёлка” Лепельскага 
райспажыўтаварыства.

Цэнтр Гарадка застаўся без аб’ектаў грамадскага 
харчавання Гарадоцкага райспажыўтаварыства. 

Няма аб’ектаў 
грамадскага харчаваННя

Так група турыстаў «Смілавіц-
кага сельскагаспадарчага 
прафесійнага ліцэя» пад 
кіраўніцтвам Шастак М.М. у 
колькасці 8 чалавек здзейсніла 
паход 1-й катэгорыі складанасці 
па маршруце воз. Вышацкае - р. 
Аўсянка - р. Усвяча - р. Заходняя 
Дзвіна - г. Віцебск. Паход быў 
прысвечаны 74-й гадавіне 
Перамогі савецкага народа 
ў Вялікай Айчыннай вайне і 
праходзіў па месцах, звязаных 
з дзейнасцю арганізатара 
партызанскага руху ў Віцебскай 
вобласці М.Ф. Шмырова (Бацькі 
Міная). 

У гэты ж час па дадзенаму 
маршруту сплаўлялася яшчэ 
адна група турыстаў з 6 чалавек 
з клуба «Падшыпнік» ААТ «Мінскі 
падшыпнікавы завод» пад 
кіраўніцтвам Лёксіна Аляксандра 
Рыгоравіча, 1948 г.н .. У гэтай 
групе было чатыры жанчыны.

Самая вялікая група турыстаў 
была ў нашых краях з МК «Фрэгат» 
з г. Гродна ў колькасці 10 чалавек, 
якая сплаўлялася ад воз. Свіны 
праз воз Осмата, Беразінец, 
Жодзень, Ласосна па рэках Свіна, 
Обаль ў Заходнюю Дзвіну.

Першыя сплавы гэтага сезону 

падарылі першыя незабыўныя 
ўражанні ад нашай прыроды, 
якая абуджаецца пасля зімовай 
спячкі.

л. антонаў.
навіна з сайту haradoktour.by

Па рэках і азёрах Гарадоцкага раёна ў пачатку мая 
прайшлі шматдзённыя сплавы турыстаў.

ШматдЗёННыя 
сплавы турыстаў

турыЗм
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был из роты автоматчиков, 
прибывших на помощь нашему 
батальону». Боец 272-го 
полка Андрей Илларионович 
Баранник вспоминал этот 
бой: «Тогда солдат Алексей 
Ващенко, белорус, подал 
команду: „За мной!“, бросился 
на дзот и закрыл амбразуру. 
Мы ворвались в дзот и трёх 
немцев, которые были там, 
уничтожили. Мы выбили 
немцев из траншей и 
восстановили положение».

Политотдел 10-й стрелковой 
дивизии внутренних войск 
НКВД издал для агитаторов 
бюллетень, в котором описал 
подвиг Алексея Егоровича. 
Этот бюллетень зачитывался 
во всех подразделениях 
дивизии. Подвигу Алексея 
Ващенко была посвящена 
листовка, которую напечатали 

и распространяли в воинских 
частях.

10 октября 1942 года 
командир полка майор Г.П. 
Савчук подписал наградной 
лист на награждение Алексея 
Ващенко орденом Красного 
Знамени посмертно. 11 
октября командир дивизии 
полковник А.А. Сараев 
изменил награду на орден 
Ленина. 25 октября 1942 года 
красноармеец А.Е. Ващенко 
был награждён орденом 
Ленина (посмертно).

25 августа 1954 года именем 
красноармейца А.Е. Ващенко 
в Волгограде названа улица. 
24 сентября 1983 года по 
адресу улица Ващенко, дом 
47 была открыта мраморная 
доска: «Улица названа именем 
Ващенко Алексея Егоровича, 
автоматчика 272-го полка 10-й 
дивизии НКВД, 5 сентября 

1942 года совершившего 
героический подвиг у стен 
Сталинграда».

В 1985 году красноармеец 
А.Е. Ващенко был навечно 
включён в списки в/ч 5402 
(508-й конвойный полк МВД 
СССР).

В одном из стихотворений 
Лев Ошанин писал:

Вовек не забудет 
советский народ,

Как насмерть стояла
 пехота,

Как Ващенко грудью 
закрыл пулемет

В бойнице немецкого дота...
Недаром зовут

сталинградцами нас.
Мы город родной отстояли,
Не дрогнули в грозный,

 решительный час,
Священную клятву сдержали.

полностью тут: 
http://www.kleck.by

эканоміка

Галоўнае статыстычнае 
ўпраўленне Віцебскай 
вобласці апублікавала даныя 
пра фінансавае становішча 
арганізацый гарадоў і раёнаў 
Віцебшчыны за студзень — 
люты гэтага году. Гарадоцкі 
раён стаў выглядаць лепш 
на фоне іншых раёнаў 
Віцебшчыны.

Так чысты прыбытак 
арганізацый Гарадоцкага 
раёна за першыя два 
месяцы павялічыўся з 721 
тысячы рублёў да 1106 тыс. 
руб – гэта на 152% больш, 
чым у мінулым годзе за 
гэты ж перыяд. Пры гэтым 
дзевяць адміністрацыйных 
адзінак Віцебшчыны не 
маюць працэнтаў прыросту 
прыбыткаў, бо ў мінулым годзе 
былі ў мінусе або мінусуюць і ў 
гэтым годзе.

Таксама на гэты перыяд у 
Гарадоцкім раёне паменшыла 
на адну стратную арганізацыю: 

Фінсавае становішча арганізацый Гарадоцкага 
раёна на пачатку года палепшылася.

З фіНаНсамі стала лепШ

раней было 7 – зараз стала 6. 
Але іх працэнты ў агульнай 
колькасці арганізацый раёна 
амаль самыя вялікія ў вобласці 
– 40%, бо больш толькі ў 
Віцебскім раёне – 44%. Менш 
за ўсё стратных арганізацый 
у Докшыцкім раёне: там 
толькі адна арганізацыя з 20 
існуючых стратная. І яшчэ – 6 
стратных арганізацый раёна 
маюць страт на 589 тыс. рублёў 
– больш, чым у мінулым годзе.

Па ранейшаму ў Гарадоцкім 
раёне высокая дэбіторская 
запазычанасць, бо пакупнікі 
нашай прадукцыі не 
разлічваюцца сваечасова з 
арганізацыямі Гарадоччыны. 
Так яна змешылася за два 
месяцы з 4935 тыс. руб. да 
4138 тыс. рубл., але ў агульнай 
дэбіторскай запазычанасці 
яе стала амаль палова 
– 47,2%. Большая доля 
пратэрмінаванай дэбіторскай 
запазычанасці толькі ў 

Шумілінскім і Міёрскім раёнах: 
57,4% і 51,2% адпаведна.

Вялікай цяжкасцю 
для эканомікі раёна 
з’яўляецца пратэрмінаваная 
крэдыторская запазычанасць, 
якая зменшылася з 34 455 
тыс. руб з пачатку студзеня 
да 30 409 тыс. руб. на пачатак 
сакавіка, але яе адносная вага 
ў крэдыторскай запазычанасці 
вырасла да 47,2%. Большая 
вага пратэрмінаванай 
крэдыторскай запазычанасці 
толькі ў Расонскім, 
Шаркаўшчынскім і Шумілінскім 
раёнах. Пры гэтым у апошнім 
яна дасягнула рэкордных 
76,1% ад узятых крэдытаў.

На гэтым у цэлым пазітыўным 
фоне насцярожвае падзенне 
рэнтабельнасці прадаж 
арганізацый раёна за год з 
6,8% да 2,5% і рэнтабельнасці 
рэалізаванай прадукцыі, 
тавараў і паслуг з 8,0% да 
2,9%. Бо гэтыя паказчыкі ніжэй 
сярэдне абласных лічбаў па 
рэнтабельнасці.
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4 траўня ў суботу адбылася 
традыцыйная легкаатлетычная 
эстафета ў якой сярод 
навучальных устаноў перамагла 
каманда СШ № 1 г. Гарадка, а 
сярод устаноў і арганізацый — 
каманда вайсковай часткі.

Традыцыйная эстафета 
напярэдадні дня Перамогі 
сабрала 15 каманд з 
навучальных устаноў і 
арганізацый Гарадоцкага 
раёна. Варта адзначыць, 
што ў эстафеце прынялі 
ўдзел канадны Бычыхінскай, 
Вышадскай і Межанскай школ, а 
не даехалі каманды з Пальмінкі і 
Езярышча.

Напачатку эстафеты 
было ўрачыстае адкрыццё 
з вітальнымі прамовамі, 
выкананнем дзяржаўнага 
гімна Рэспублікі Беларусь і 
ускладаннем кветак і вянка 
на мемарыяльны комплекс 
Несмяротнасць г. Гарадка.

Этапы эстафеты былі 

традыцыйныя: 1 этап — 
Цэнтральная плошча — вул.
Савецкая, ул.Пролетарская, 
кафэ «Экспрэсія»; 2 этап — 
кафэ «Экспрэсія» — паварот за 
сярэдняй школай № 1 (помнік 
И.Х.Баграмяна); 3 этап — паварот 
за СШ № 1, ул.Баграмяна — 
аграрна-тэхнічны каледж (былы 
ГПТК); 4 этап — аграрна-тэхнічны 
каледж — паварот перад СШ 
№ 1; 5 этап — паварот перад 
СШ № 1 — кафэ «Экспрэсія»; 
6 этап — кафэ «Экспрэсія» — 
Цэнтральная плошча.

На фінішную прамую першымі 
выйшлі каманды вайсковай 
часткі, раённага аддзела па 
надзвычайных сітуацыях і 
раённы аддзел унутраных 
спраў.

Пасля фінішу ў гэтай 
паслядоўнасці адбыўся разгляд 
пратэсту РАУС наконт ўдзелу 
ў эстафеце за каманду РАНС 
жанчыны, якая не была заяўлена 
першапачаткова. Па рашэнню 

прадстаўнікоў каманд разам з 
судзейскай камандай каманда 
РАНС атрымала 10 штрафных 
секунд і не трапіла ў прызёры 
эстафеты. І выніковы пратакол 
прызёраў эстафеты сярод 
арганізацый стаў выглядаць так: 
1 месца — вайсковая частка: 6.33; 
2 месца — РАУС: 6.40; 3 месца — 
ГДАТК: 6.43, а сярод навучальных 
калектываў: 1 месца СШ № 1 — 
6.47; 2 месца — СШ № 2: 6.51; 3 
месца — Бычыхінская СШ: 7.11. 
Астатнія месцы ў эстафетах 
размеркаваліся так: сярод 
арганізацый: РАНС, Аддзел 
па адукацыі,ГПК і ЦС, ЦК АСП, 
Райвыканкам ( адзіная каманда, 
дзе ўдзельнічала тры жанчыны), 
Райгаз; сярод навучальных 
устаноў: Вышадская СШ, ГДАТК, 
Межанская СШ.

Пры падвядзенні вынікаў 
эстафеты пераможцы атрымалі 
дыпломы, кубкі і прызы, а 
прызёры — дыпломы. А на 
памяць пра трыдыцыйную 
легкаатлетычную эстафету былі 
фотаздымкі каманд пераможцаў 
і прызёраў эстафеты.
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У Гарадку адбылася эстафета, прысвечаная 74 
гадавіне Перамогі ў Вялікай Айчыннай вайне і 75-
годдзю вызвалення Беларусі. 

Эстафета да свята
спорт

В рамках праздника, 
посвящённого 115-летию 
профсоюзного движения 
Беларуси, были отмечены 
представители трудовых 
коллективов города и района, 
которые ежедневно вписывают 
славные страницы в историю 
родного края, являются 
примером для подражания 
для более молодых и менее 
опытных коллег, харизматичные 
и яркие профсоюзные лидеры, 
способные повести за собой 
людей.

Председатель Городокского 
райобъединения профсоюзов 
Ирина Дорощенко пригласила 
на сцену представителей 
трудовой династии 
Новиковых из Городокского 
государственного аграрно-
технического колледжа, общий 
стаж которой составляет 148 
лет. Её основателем является 
Виктор Антонович Новиков, 
отдавший работе в совхозе-
техникуме четверть века. 
Его сын, Анатолий, повторил 
судьбу отца — он также был 
преподавателем в колледже 
25 лет. Дочь, Анна Шеряк, 29 
лет являлась преподавателем, 
13 лет — заведующим 
заочным отделением. Её муж, 
Владимир Шеряк — мастер 
производственного обучения, 
он трудится в колледже 38 
лет. Сын и дочь четы Шеряк — 
Андрей и Ольга — работают 
преподавателями.

Памятные подарки Ирина 
Аркадьевна вручила А.П. 

Казаковой и Л.В. Захаренковой, 
поздравила с праздником 
председателя райкома 
профсоюза работников АПК 
Т. Груганову, председателей 
профкомов учреждений и 
предприятий А. Плащенко (ЦРБ), 
О. Люкшину (птицефабрика), Е. 
Иваненко (ф-л «Вировлянский»), 
Н. Вихотенко (ГГАТК), Т. 
Медведскую (ЦУАСП), Л. 
Рудакову (ГПКиТС), В. Томашеву 
(лесхоз), И. Кудельскую 
(ТЦСОН), председателя райкома 
профсоюза работников 
культуры, информации, спорта 
и туризма С. Бобурову, райкома 
профсоюза работников 
образования и науки В. 
Спиридову.

Председатели первичек в 
свою очередь отметили лучших 
работников предприятий и 
ветеранов отраслей: А. Гвоздёва 
и А. Труса (ф-л «Вировлянский»), 
В. Загацкого и Д. Павленко 
(ЦУАСП), В. Гайковича (лесхоз). 
Слова благодарности Ирина 
Аркадьевна адресовала 
председателю Молодёжного 
совета райобъединения Я. 
Леоновой и хранителю музейных 
фондов средней школы № 2 г. 
Городка Л. Левшовой.

Творческие подарки 
собравшимся в этот день в 
детском парке людям сделали 
члены коллективов Дома 
культуры: хора ветеранов 
«Катюша», ВИА «Лель», детских 
вокальных групп.

новость с сайта 
www.garadvest.by

За ўсходнім славянскім светам 
замацавалася дзве бяды: дуракі 
пры ўладзе і кепскія дарогі. І калі 
дарогам міжнароднага значэння 
і цэнтральным дарогам гарадоў 
Беларусі пэўная ўвага надаецца, 
то астатнія дарогі востра 
адчуваюць гэты недахоп.

Сёння мы святкуем пампезна 
Перамогу, але ўладкаваць 
дарогі, як у пераможаных 
немецкіх захопнікаў, усё ніяк 
не можам. І гэта пасля 75 гадоў 
мірнага жыцця ў краіне. Проста 
ў «народнай» улады, якая 
сама сябе прызначае, іншыя 
прыярытэты: лядовыя палацы, 
пампезныя шоў, камунізм для 
адной асобнай сям’і, лыжныя 
святы для чыноўнікаў і г.д.. А 
навядзенне парадку з дарогамі, 
то на гэта ўжо няма і рэсурсаў.

Але найбольш не хапае 
адказнасці ўладам перад 
грамадзянамі райцэнтраў, бо 
ад іх чыноўнікі не залежаць. 
Вось і утвараюцца ямкавыя 
вуліцы ў райцэнтрах за межамі 
цэнтральнай часткі. Гэта 
датычыцца вуліц найперш з 
грунтовым пакрыццём. Шматлікія 
ямкі на іх утвараюцца ўвесь год, 
а грэйдзіраванне робіцца толькі 
зрэдку. Каб у гэтым пераканацца 
дастаткова сыйсці з асфальту.

Вось так зараз выглядае 
дарожнае пакрыццё ў мікрараёне 
вул. Валіева.

Ня ў лепшым стане і вуліца 
Піянерская, каля цэнтральнай 

часткі нашага райцэнтра.
Падобныя ямы магчыма 

назіраць на кожнай вуліцы 
райцэнтра з грунтовым 
пакрыццём. Але і вуліцы з 
асфальтавым пакрыццём 
за межамі цэнтра не менш 
патрабуюць рамонту, чым 
грунтовыя дарогі.

Дастаткова прайсціся па вуліцы 
стваральніка марксізма — Карла 
Маркса. Гэта вуліца напрыканцы 
размяшчаецца ў цэнтры Гарадка, 
а на пачатку па ёй ехаць з 
хуткасцю 40-50 км разыкоўна. 
Вось такія на ёй ямы ў самых 
розных частках першай паловы.

І гэта пры тым, што дзесьці на 
пачатку сакавіка на ёй рабілі 
ямкавы рамонт.

Падобныя фотасесіі магчыма 
рабіць кожны месяц. Толькі 
сітуацыя зменіцца, калі ўлада 
будзе рэальна абірацца народам, 
а дэпутаты перастануць быць 
«вясельнымі геннераламі», 
якія жывуць сваімі турботамі, 
далёкімі ад рэальных патрэб 
выбаршчыкаў.

Ды і праблема кепскіх дарог 
пры ўсеагульнай аўтамабілізацыі 
насельніцтва становіцца 
палітычнай праблемай. Бо 
аўтамабілісты штогод плацяць 
падатак на ўтрыманне дарог. А 
дарогі ў кепскім стане, бо ўлады 
бесталкова распараджаюцца 
«дарожнымі» грашыма і не 
адказваюць за іх выкарыстанне.
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Дарогі ў Гарадку, як і ў большасці райцэнтраў 
Беларусі, патрабуюць штомесячнага рамонту. 

дарогі райцЭНтра

1 мая в детском парке за Городокским ГДК прошла 
профсоюзная маёвка «Встречаем песней Первомай!».

«встречаем 
песНей первомай!»

маёвка
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выбары

прагноЗ

Украіна можа стаць своеасаблівым палігонам 
для будучай Беларусі. Да гэтага часу няма 
больш цікавай навіны, чым перамога Уладзіміра 
Зяленскага на выбарах прэзідэнта Украіны. Ён 
набраў 75% галасоў і стане новым гарантам нашай 
паўднёвай суседкі.

украіНа пакаЗала: магчыма ўсё!

Сам Зяленскі пракаментаваў 
сваю перамогу проста: «Усё 
магчыма». А дакладней, яго 
словы гучалі так: «Пакуль я 
яшчэ не прэзідэнт, павінен 
сказаць як грамадзянін Украіны 
ўсім краінам, экс-рэспублікам 
Савецкага Саюза — паглядзіце 
на нас, усё магчыма».

Праўда, у тое, што ўсё магчыма, 
гэтыя экс-рэспублікі Савецкага 
Саюза пакуль не вераць. Ці самі 
кпяць з сябе. Вельмі папулярны 
зараз жарт, калі адзін чалавек 
выстаўляе ў сеціва навіну: «Ва 

Украіне ў другім туры Уладзімір 
Зяленскі перамог Пятра 
Парашэнку». Пад гэтай навіной 
каментары: «Патлумачце, што 
такое „другі тур“ — прашу 
прабачэння, я з Расіі». «А 
што, можна два кандыдаты? 
Выбачаюся, я з Беларусі».

Мой добры сябар з Кіеву пасля 
першага туру прэзідэнцкіх 
выбараў, калі Зяленскі выйшаў у 
фінал прэзідэнцкай гонкі, запытаў 
мяне: «А што ў вас у Беларусі 
з моладдзю? Яна паўсюдна 
такая, як у нас, што галасуе 

за Зяленскага?» У Зяленскага 
нібыта не было эканамічнай, 
палітычнай і знешнепалітычнай 
праграмы. І, тым не менш, 
Украіна прагаласавала за яго...

Адказаў я на пытанне сябра 
проста: «За Зяленскага ваша 
моладзь галасуе, бо ў яе ёсць 
выбар. Чаго пра беларускую 
сітуацыю не скажаш». Выбар, 
свабоднае волевыяўленне 
грамадзян — гэта галоўнае, што 
прадэманстравала Украіна. І 
таму Зяленскі мае права казаць: 
«Магчыма ўсё».

Нездарма старшыня 
беларускага ЦВК Лідзія 
Ярмошына, высока ацаніўшы 
першы тур галасавання, на 
пытанне, што б яна ўзяла з 
украінскіх выбараў для досведу 
Беларусі, адказала: «Нічога». 
Свабода, адкрыты падлік 
галасоў, вольнае назіранне, калі 
журналісты швэндаюцца па 
выбарчым участку, як па сваёй 
хаце, — наўрад ці ўкладаецца ў 
яе галаве.

Нешта ёсць у Зяленскім 
ад маладога Лукашэнкі. На 
голым папулізме прарвацца на 
вышыню ўлады... Дый маладога 
Лукашэнку старая наменклатура 
не ўспрымала ўсур’ёз — для іх 
ён таксама быў комікам. Гэтая 
памылка дорага абыходзіцца 
Беларусі.

Зараз усе кажуць, што 
Украіна галасавала не столькі 
за Зяленскага, колькі супраць 
Парашэнкі і яго старой 
наменклатуры. Тое ж можна 
казаць і пра прэзідэнцкія выбары 

ў Беларусі ўзору 1994 года — 
галасавалі не за Лукашэнку, а 
супраць тагачаснага прэм’ера 
Кебіча. Выйграй Кебіч, які 
падпісаў з Чарнамырдзіным 
пакт пра пераход Беларусі на 
расійскі рубель, — невядома, дзе 
б мы былі зараз. Як адгукнецца 
Украіне галасаванне «супраць 
Парашэнкі» — яшчэ паглядзім.

Наўрад ці, канешне, будзе 
нешта, падобнае на Беларусь. 
Украіна — не Расія і не Беларусь. 
Калі новы ўкраінскі кіраўнік 
паспрабуе разагнаць парламент, 
перапісаць Канстытуцыю 
ці ўчыніць нешта такое — 
тамтэйшым грамадзянам нішто 
не перашкодзіць наладзіць 
новы Майдан. І ад дыктатарскіх 
амбіцый коміка застануцца 
толькі рожкі ды ножкі.

Дарэчы, за тое, што «ўсё 
магчыма», новы ўкраінскі 
прэзідэнт павінен шчыра 
дзякаваць мінуламу. Пётр 
Парашэнка — прыклад таго, 
як сыходзіць годна. Як толькі 
стала дакладна вядома, што 
ён не выйграе, Парашэнка не 
проста павіншаваў Зяленскага 
з перамогай — ён прапанаваў 
яму дапамогу, калі тая 
спатрэбіцца. Але і папярэдзіў, 
што не сыходзіць з палітыкі, 
ідзе ў апазіцыю, і гэтая апазіцыя 
будзе вельмі моцнай, аднак — 
на карысць краіне.

Прыняць волевыяўленне 
народа, такое, як яно ёсць, не 
фальсіфікуючы вынікі выбараў, 
не падладжваючы галасаванне 
на сваю карысць, не граючы ў 

«пераемнікаў», не перапісваючы 
Асноўны закон «пад сябе», — 
гэта таксама мужна і годна.

Гэта тое, чаго не хапіла 
нашаму «гаранту». І ў гісторыі 
ён застанецца не як «першы 
прэзідэнт Рэспублікі Беларусь», 
а як чалавек, які ўсімі сіламі 
трымаўся за ўладу.

Украінскія выбары паказалі, 
наколькі далёка — пры гэтым 
усяго за пяць гадоў і ва ўмовах 
вайны, — можа прайсці 
краіна ў дэмакратычных 
пераўтварэннях, калі яна гэтага 
жадае.

Калі-небудзь Беларусь 
таксама будзе абіраць другога 
прэзідэнта, другога кіраўніка 
дзяржавы. Безумоўна, у нас 
таксама ўзнікнуць кандыдаты-
комікі. Таму зараз нам трэба 
прыглядацца да паўднёвай 
суседкі як да палігона. Трэба 
бачыць і асэнсоўваць, што будзе, 
калі да ўлады прыходзяць людзі, 
якія слаба ўяўляюць, што з той 
уладай рабіць. Калі ў Зяленскага 
не атрымаецца — гэта будзе і 
нам «прышчэпка ад папулізму». 
І тады казаць: «Вы хочаце, каб 
было, як ва Украіне?», мы бу дзем 
зусім з іншым кантэкстам.

А калі атрымаецца, будзе важны 
доказ: калі людзі вольныя, калі іх 
чуюць, калі галасы на выбарах 
сапраўды лічаць, а вышэйшыя 
асобы дзяржавы за ўладу не 
чапляюцца і прызнаюць выбар 
народа — магчыма ўсё. Нават 
неверагоднае.

сяргей пульша
“новы час”

кредиторы не верят офи-
циальному прогнозу

Министерство экономики 
в июне должно направить в 
госорганы концепцию прогноза 
социально-экономического 
развития на 2020 год, а в августе 
проект прогноза уже должно 
увидеть правительство.

По сведениям БелаПАН, 
уже подготовлено несколько 
сценариев развития бело-
русской экономики.

Если сбудется консерва-
тивный, то темпы экономи-
ческого развития в 2020-м будут 
символическими. В то же время, 
чтобы выполнить Программу 
социально-экономического 
развития на пятилетку, 
события должны развиваться 
по целевому сценарию, а 
он предусматривает, что 
экономика в 2020 году должна 
вырасти процентов на пять.

Напомним, программа на 
пятилетку заточена на то, что 
за 2016-2020 годы белорусская 
экономика вырастет не менее 
чем на 12,1%. Начиналась 
нынешняя пятилетка плохо 
(ВВП в 2016-м сократился на 
2,5%). В 2017-м этот минус 

удалось перекрыть за счет 
восстановления экономики на 
2,5%, в 2018-м рост составил 
3%.

Чтобы выйти на показатели 
пятилетки, власти на 2019-й 
год утвердили официальный 
прогноз, предусматривающий 
увеличение ВВП на 4%. 
Соответственно, в 2020-м 
белорусская экономика должна 
вырасти не менее чем на 5%.

Между тем, ни одна (!) 
финансовая организация, 
которая когда-либо выделяла 
кредиты Беларуси, не верит в 
то, что темпы экономического 
роста будут такими, как 
прогнозируют белорусские 
власти.

Более того, за последние 
полгода Международный 
валютный фонд (МВФ), 
Всемирный банк, Евра-
зийский банк развития, а 
также Европейский банк 
реконструкции и развития 
(ЕБРР) ухудшили экономический 
прогноз по Беларуси.

Так, согласно майскому 
прогнозу ЕБРР, белорусская 
экономика вырастет в 2019 
году на 2%, в 2020-м — на 1,8%. 

При этом европейский банк 
видит риски для обеспечения 
даже таких довольно скромных 
темпов экономического 
роста…

Апрельские оценки МВФ, 
Всемирного банка, Евра-
зийского банка развития 
в отношении Беларуси 
практически одинаковы и 
схожи с тем прогнозом, который 
обнародовал ЕБРР.

оценка перспектив бело-
русской экономики 

Кроме того, прогнозы 
перспектив роста белорусской 
экономики, которые 
озвучивают независимые 
эксперты, практически 
совпадают с теми оценками, 
которые Беларуси дают 
кредиторы. Согласно 
апрельскому прогнозу 
Исследовательского центра 
ИПМ, в 2019 году белорусская 
экономика вырастет на 1,6%, в 
2020 году — на 1,9%.

пятилетку любой ценой 
выполнять не будут

В общем, эксперты не верят в 
реалистичность официального 
прогноза. «Международные 
финансовые организации 
оценивают потенциальные 
темпы экономического роста 
в Беларуси на уровне 2-2,5% в 
год. А Беларуси, чтобы за два 
года выполнить задание на 
пятилетку, нужно обеспечить 
рост ВВП на уровне 9%. Никаких 
серьезных предпосылок 
для ускорения белорусской 
экономики сейчас не видно», 
— отметил в комментарии для 

БелаПАН старший научный 
сотрудник Белорусского 
экономического исследо-
вательско-образовательного 
центра (BEROC) Дмитрий Крук.

Аналогичного мнения 
придерживаются и другие 
аналитики. «Даже сложно 
представить, как должны 
сойтись звезды, чтобы в 2019-
2020 годы у нас наблюдался 
бурный рост экономики. 
Оптимистичная оценка, если 
не будет дополнительных 
шоков, — рост ВВП составит 
1,5-2% в этом году и столько 
же в следующем», — считает 
старший аналитик «Альпари» 
Вадим Иосуб.

Экономисты считают, что 
искусственное стимулирование 
экономики чревато 
негативными последствиями. 
«Если искусственно 
стимулировать экономику, 
увеличивать доходы населения, 
предоставлять льготные 
кредиты на покупку белорусских 
товаров, то теоретически 
ускорить экономику можно 
в течение этого года. Однако 
с высокой вероятностью это 
приведет и к увеличению 
цен на внутреннем рынке, и к 
давлению на обменный курс», 
— полагает Дмитрий Крук.

Поэтому эксперты склоняются 
к тому, что невыполнение 
прогноза на пятилетку не 
станет критичным фактором 
для властей.  «Все-таки эту 
пятилетку, если не случится 
никаких сюрпризов, мы сможем 
закончить на фоне минимальной 

в истории Беларуси инфляции. 
Положительным результатом 
будет и какое-то увеличение 
реальных доходов населения», 
— отмечает Вадим Иосуб.

К тому, что официальные 
показатели на пятилетку не 
выполняются, общественность 
привыкла. Фактические темпы 
экономического роста в 
Беларуси оказывались ниже 
официально запланированных 
и в 2006-2010 годах, и в 2011-
2015 годах.

Нынешняя пятилетка, которая 
истекает в будущем году, 
закончится, скорее всего, как 
всегда. Главная экономическая 
задача на пятилетку вновь 
не будет выполнена, но хоть 
инфляция, хочется надеятся, 
будет продолжать измеряться в 
однозначных числах. Снижение 
инфляции до минимальных за 
всю историю страны значений 
— пожалуй, это будет главный 
положительный результат 
уходящей пятилетки.

Каких-то более значимых 
экономических результатов 
эксперты не ждут. «На 
экономическую ситуацию в 
стране большое влияние будет 
оказывать российский фактор, 
в том числе переговоры по 
нефтегазовым вопросам, 
возможность получения 
российского финансирования, 
а также развитие событий 
с доступом белорусской 
продукции на рынок России», 
— полагает Вадим Иосуб…

дмитрий Заяц
белапан

Темпы экономического роста в этом и в будущем 
году не позволят выполнить задание на 
пятилетку, считают эксперты. Власти приступили 
к подготовке официального прогноза социально-
экономического развития на 2020 год, который 
завершает нынешнюю пятилетку. Чтобы достичь 
ее целей, белорусская экономика должна 
ускориться, но эксперты не ожидают такого 
поворота событий.

ЭкоНомический прогНоЗ-2020: 
пятилетка ЗакоНчится как всегда
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— В то время как население Минска 
пробило двухмиллионный порог, 
на окраинах Беларуси углубляется 
настоящая демографическая трагедия, 
— написал Ярослав Романчук. — 
Гродненская область граничит с Литвой 
и Польшей, Витебская — с Россией. 
Если бы Беларусь была страной с 
более качественной социальной 
системой, справедливой экономикой, 
конкурентоспособными институтами, 
честной властью и низкими 
транзакционными издержками, то 
население Гродненской и Витебской 
областей, как приграничных регионов, 
прирастало бы, развивалось, в том 
числе за счет соседей. Мы наблюдает 
прямо противоположные тенденции.

Гродно и Витебск, как магнит, 
перетягивают на себя население 
областей, а сельская жизнь неуклонно 
вымирает. На начало 2019 года средний 
возраст населения Витебской области 

составил 42,1 лет. Это самая старая 
область Беларуси. Следом за ней идет 
Гродненская область — 40,9 лет.

...Молодежь мечтает «свалить» в 
благополучную заграницу или в Минск. 
Гродненцы тысячами выезжают в 
Польшу, витебчане — в Россию. Потому 
что там больше перспектив, знаний, 
денег и надежды.

Умирают детские сады и школы. 
На Гродненщине и Витебщине 
можно проехать сотни километров 
и не встретить ни одного ребенка. 
Сельские женщины 50+ — это 
самоотверженные труженицы, 
которые борются за выживание с 
хроническим безденежьем, пьяными 
мужиками и местными царьками. Они 
изъедены ржавчиной быта, рутиной 
содержания скота и тревогой за своих 
детей, которые как-то там устроились в 
городе.

Работать некому. Рожать некому. Учить 

некому и почти некого. Лечить некому. 
Проявлять гражданскую активность 
некому. Думать про большую и 
малую родину некому. Разорвать 
круговую пороку местной бюрократии 
некому. Сплошное выживание и 
доживание. Надежда на пенсию, как на 
единственный стабильный источник 
«живых» денег.

Таков результат сверхцентрализации 
политической и экономической 
власти в Беларуси. Вертикаль власти 
раздавила горизонталь общества. 
Выравнивание условий жизни города 
и деревни идет своеобразно: почти 
80% белорусов живут в городах, а в 
деревнях — приросшие корнями к 
своей родной земле старики...

Белорусам на селе отказали в праве 
собственности на землю, задушили 
предпринимательскую инициативу 
заоблачными арендными ставками, 
налогами и регуляторными удавками, а 
также монополистическим поведением 
государственных селскохозяйственных 
организаций. Белорусам не дали 
приватизировать небольшие заводики, 
магазинчики и рынки.

Власти сохранили безобразный 
«Белкоопсоюз», аморальную колхозно-

совхозную систему, антинародную 
систему назначения местных 
начальников по принципу «только-
не-из-местных». Они даже леса, луга, 
пастбища и озера поставили под свой 
номенклатурный контроль, что вкупе 
с жестким регулированием цен убило 
традицию держать на селе коров и 
другой домашний скот.

А еще безудержная стройка жилья 
в областных городах и Минске. Вот 
все это вкупе и добило, почти убило 
белорусскую деревню. Многие в 
регионах уже не используют «почти»...

Последние 25 лет власти с глубокими 
корнями в сельской местности, с 
опытом работы в колхозах, «крепкие 
хозяйственники» вели борьбу за 
унижение и уничтожение деревни. 
Они добились сокращения сельского 
населения почти на 38%.

Еще один такой период в нашей 
истории — и сама белорусская деревня 
станет историей, а понятие «малая 
родина» превратится в место для 
пикников и дикого туризма для редких 
ищущих экстрим вне e-хуторянства 
жителей всемирной паутины. Все чаще 
азиатской внешности.

https://gazetaby.com

Экономист Романчук считает, что на окраинах Беларуси 
углубляется настоящая демографическая трагедия. Гродно и 
Витебск, как магнит, перетягивают на себя население областей, 
а сельская жизнь неуклонно вымирает. На начало 2019 года 
средний возраст населения Витебской области составил 42,1 
лет. Это самая старая область Беларуси.

«работать Некому. рожать Некому…»

джинсы
Для своего исследования эксперты 

Picodi.com взяли первые попавшиеся 
джинсы в каталоге одного из известных 
белорусских магазинов. Их средняя 
розничная цена — 110 рублей.

Путешествие этих джинсов 
начинается в Индии. Стоимость самого 
производства составляет чуть более 
13% от окончательной цены, которую 
вы увидите в магазине, и это далеко 
не самая «затратная» сфера. Таким 
образом, 15 рублей за одну голубую 
пару — это весьма неплохо, особенно 
если учитывать оплату труда в странах 
Южной и Юго-Восточной Азии.

После фабрики готовые джинсы 
попадают на склад, а оттуда — в 
магазины. Логистика перевозок — не 
прихоть дистрибуторов, а потребность, 
за которую тоже приходится платить. 
По большому счёту, покупая джинсы, 
мы платим и за место в контейнере, 
в котором они были доставлены в 
Беларусь, и за страхование перевозок, и 
за таможню на границе. Это около 12,5 
рублей в нашем конкретном случае.

Чтобы выйти на плюс в доходах, 
производитель начисляет к 
себестоимости джинсов так называемую 
маржу (в случае наших джинсов это 
около 3,3%, хотя некоторые марки 
класса люкс могут «накинуть» и до 50%) 
и отправляет товар дистрибьюторам, 
которые добавляют свою часть наценки 
за хранение на складе и реализацию 
товара в магазинах. Ритейлеры за 
каждую проданную пару забирают себе 
около половины от розничной цены. 
Однако нельзя сказать, что это их чистая 
прибыль, поскольку магазины именно 
с этих денег платят вознаграждение 
работникам, оплачивают налоги, аренду 
помещений и даже электроэнергию. 
В розничную цену включены затраты 
производителя и магазинов и на другие 
цели, среди которых особое внимание 
следует уделить администрации и 
маркетингу.

Завершающим аккордом ценообра-
зования является НДС в размере 20%.

вода
Для исследования исследователи 

взяли полуторалитровую бутылку 
одного из самых известных и 
рекламируемых брендов в Беларуси. 
Розничная цена в магазине — 95 
копеек.

Питьевая вода начинает свой путь к 
потребителю из подземных источников, 
попадая сначала на линию разлива, где 
дозируется по бутылкам.

Стоимость этого процесса оценивается 
в 8% от цены бутылки объёмом 1,5 
литра без учёта НДС (в нашем случае, 
это 0,08 руб.). Следующие 4% мы 
отдаём за саму пластиковую бутылку 
(0,04 руб.). В свою очередь пятая часть 
потраченных нами денег идёт на оплату 
счетов за электричество, на зарплату 
работникам, задействованным при 
добыче и розливе, а также другие 
расходы, связанные с производством и 
функционированием цеха.

С заводов по розливу воды 
бутылки с чаще всего голубоватыми 
этикетками попадают на оптовые 
базы, откуда фурами транспортных 
компаний развозятся по магазинам и 
супермаркетам. Стоимость доставки 
составляет около 17% от цены. Главные 
наценки — это маржа производителя и 
магазина (около 21%), а также налог на 
добавленную стоимость (традиционные 
20% от цены нетто).

И где во всех этих расчётах место 
на саму воду? В полуторалитровой 
пластиковой таре её истинная стоимость 
составляет сотые доли белорусской 
копейки. Покупая бутилированную воду, 
мы платим прежде всего за упаковку, 
транспортировку, покрываем расходы 
продукции и администрации цехов по 
разливу, а также отдаём немалые деньги 
на маркетинг.

Рекламные кампании 
играют немаловажную роль в 
функционировании этого «водного» 
бизнеса. Этикетки с идиллическими 
горными пейзажами, музыка самых 
известных исполнителей в рекламных 
роликах, рекламные кампании, 

представляющие нам, что вода имеет 
огромное влияние на здоровье и 
состояние организма в целом... Всё 
это требует немалых финансовых 
вложений.

смартфоны
Гравировка Made in China, 

выполненная на задней части корпуса 
смартфона, в принципе не должна 
оставлять каких-либо сомнений насчёт 
страны-производителя гаджета. На 
практике же всё оказывается не так 
однозначно.

Действительно, целиком устройство 
собирается в Китае, однако фабрики 
Поднебесной являются лишь 
завершающим звеном длинной цепочки 
поставок составных частей телефона. 
Некоторые из них производятся в 
других странах, а иногда и на других 
континентах. Экраны, процессоры 
и микросхемы преодолевают сотни 
километров, прежде чем попасть 
на производственную ленту. Эти 
особенности логистики также влияют 
на формирование розничной цены 
смартфона.

К вышеизложенному следует добавить 
оплату труда работникам фабрик, цифра 
эта незначительна (не более 1% от цены), 
неслучайно окончательная сборка 
устройства перенесена именной в Китай. 
Суммарная стоимость производства 
телефона и дополнительных 
аксессуаров (наушники и зарядное 
устройство) составляют около одной 
третьей от ценника, который мы увидим 
в магазине.

Смартфон, собранный и упакованный 
в коробочку, стоимость которой почти 
всегда составляет не более 2 долларов 
США, отправляется в магазины 
официальных дистрибуторов и 
розничных сетей. Приобретая телефон, 
мы также оплачиваем расходы на 
доставку с места производства на 
склад. И всё же это мизерные суммы 
(около 6 рублей за каждое устройство, 
купленное по указанной выше цене) по 
сравнению с оплатой, о которой пойдёт 
речь ниже.

Немногим позже телефоны попадают 
на полки белорусских магазинов. 
Кроме транспортировки и страховки, 
в розничную цену товара обычно 

включают: маржу производителя — 
более четверти от магазинной стоимости 
смартфона уходит непосредственно 
производителю. Эти деньги нельзя 
назвать чистой прибылью, и всё же эта 
наценка могла бы быть значительно 
ниже. В нашем конкретном примере это 
почти 360 из 1629 рублей. Известные 
марки могут себе позволить такую 
ценовую политику, в конце концов, мы 
говорим о продукте высокой категории, 
а пользователи смартфонов понимают, 
что зачастую приходится платить и за 
узнаваемость бренда.

маржу продавца — магазины, 
реализующие продукцию той или иной 
марки на официальном уровне, обычно 
идут на поводу у производителя, 
который определяет, какой процент 
от стоимости смартфона останется 
у продавца. Именно поэтому сразу 
после старта продаж новые модели 
телефонов у официальных ритейлеров, 
в некоторых салонах связи и других 
магазинах имеют идентичный ценник. 
В нашем случае 5,4% (а это 88 рублей) 
остается у продавца.

В магазине можно выбрать телефон 
в нескольких версиях встроенной 
памяти. И хотя для производителя 
себестоимость увеличения места для 
данных с 32 Гб до 128 Гб составляет 
несколько рублей, разница на ценнике 
в магазине оказывается куда более 
значительной. За увеличенный объём 
памяти покупателям приходится 
доплачивать 300 рублей, однако в 
наши дни можно рассчитывать на 
символическую скидку на модели 
прошлых сезонов.

Совершенно точно можно сказать 
лишь одно: топовые смартфоны стоят 
немалых денег, и пока не было замечено 
тенденций, способных изменить 
ситуацию. Уже сейчас производители 
стараются снижать свою маржу, 
чтобы удержать цены в пределах 
доступности. Технологическая гонка 
только начинается, а новаторские 
решения и внедрение инновационных 
компонентов дорогого стоят. Время 
покажет, как это будет отражаться на 
кошельках обычных покупателей.

Picodi.com 
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Каким образом формируются цены товаров, которые продаются 
в белорусских магазинах? Оказывается, многие продукты 
могли бы стоить гораздо дешевле...

гандаль

сколько На самом деле стоят товары, 
продающиеся в беларуси?


